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P R O T O K Ó Ł Nr XV/12 

z obrad XV Sesji Rady Gminy Stara Biała, 
która odbyła się w dniu 6 września  2012 r. 

 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi.   
7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na rok 2012.                   
8. Podjęcie uchwały w sprawie okręgów wyborczych. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku Gmin Regionu Płockiego. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Stara Biała. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 

i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Stara Biała. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu udzielania pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Stara Biała”. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 

z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. 
Ludwikowo (dz. nr 22/14 i dz. nr 22/25). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Srebrna (dz. nr 28/3 
i dz. nr 51/2). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Stare Proboszczewice 
(dz. nr 165/2). 

16. Zapytania i wolne wnioski. 
17. Zakończenie obrad.                
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XV Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
Rozpoczęła się o godz. 9.00 i zakończyła o godz. 14.23. 
Ustawowa liczba radnych wynosi 15 osób.  
Listy obecności w załączeniu do protokołu. 
 
Ad. 1.  
Sesję otworzył i przewodniczył jej Jan Wrześniewski – Przewodniczący Rady Gminy. 
Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, 
wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. (Z powodu 
zdarzenia losowego na Sesję nie przybył radny Jacek Portalski). 
Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, 
sołtysów i zaproszonych gości. 

Ad. 2.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 
obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad.  
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjecie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na rok 2012.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie okręgów wyborczych 
9. Podjęcie w sprawie przyjęcia Statutu Związku Gmin Regionu Płockiego. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Stara Biała. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 

i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Stara Biała. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu udzielania pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Stara Biała”. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 

z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Ludwikowo 
(dz. nr 22/14 i dz. nr 22/25). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Srebrna (dz. nr 28/3 i dz. 
nr 51/2). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Stare Proboszczewice 
(dz. nr 165/2).                                                                                                                                        

16. Zapytania i wolne wnioski.                                                                                                                    
17. Zakończenie obrad.         

 
Wobec braku wniosków do przedstawionego porządku obrad Przewodniczący Rady przeszedł 
do kolejnego punktu posiedzenia.    
     
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 
protokołu z posiedzenia XIV sesji Rady Gminy. Następnie odczytał uzupełnienie do protokółu 
zgłoszone przez radnego Piotra Rutkowskiego dotyczącą wypowiedzi radnego powiatu 
płockiego Marka Moderackiego.  Do rozpoczęcia Sesji radni nie wnieśli innych uwag 
i zastrzeżeń do protokółu, wobec czego poddał pod głosowanie projekt protokółu z sesji. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 13 radnych 
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                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymał się od głosu” 1 radny 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XIV Sesji Rady Gminy przyjęto wymaganą 
większością głosów (13 głosów „za”). 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 

 Omówił pokrótce realizowane inwestycje: 
o Rozbudowa sieci wodnej i kanalizacyjnej na terenie gminy – inwestycja w trakcie 

realizacji. 
o Budowa ul. Prusa w Maszewie Dużym – inwestycja została zakończona, trwają 

przygotowania do jej odbioru. 
o Budowa ul. Cedrowej w Maszewie Dużym – z powodu problemów z odwodnieniem  

termin zakończenia inwestycji ulegnie opóźnieniu.  
o Budowa drogi wewnętrznej w Brwilnie – oczekujemy na dotację z Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego. Przewidziane w budżecie gminy 
400 tys. zł na tę inwestycję są niewystarczające. 

o Budowa drogi wewnętrznej w Maszewie – z uwagi na problem z uzyskaniem zgody od 
jednego z właścicieli gruntów na budowę, procedura realizacji inwestycji została 
wydłużona. Oczekujemy na prawomocną decyzję Starosty w sprawie pozwolenia na 
budowę. 

o Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej, poza Zespołem Szkół 
w Maszewie Dużym, gdzie są problemy z gniazdami ptaków, została wykonana. 

o Remont szkół: w Nowych Proboszczewicach i w Maszewie Dużym został w zasadzie 
zakończony, przy dobrych warunkach pogodowych pozostałe drobne roboty powinny 
być niebawem wykonane. 

o Ustawienie dwóch witaczy na granicy gminy w Maszewie Dużym i w Białej jest w trakcie 
uzgodnień. 

o Rozbudowa budynku Zespołu Szkół w Maszewie Dużym – w najbliższym czasie 
powinien zostać ogłoszony przetarg na wyłonienie wykonawcy. 

o Budowa drogi Trzebuń – Dzięgielewo – jest już prawomocna decyzja na budowę. 
o Budowa łącznika pomiędzy drogą krajową Nr 60 a drogą powiatową w Nowym 

Trzepowie – trwa procedura uzyskania zezwolenia na realizację inwestycji drogowej. 
o Spółka Energa Oświetlenie rozpoczęła montaż lamp oświetlenia ulicznego 

w uzgodnionych miejscach. Natomiast Gmina przygotowuje przetarg na zamontowanie   
lamp na drodze łączącej Brwilno z Maszewem. 

o Przed rozpoczęciem inwestycji polegającej na zagospodarowaniu terenu tzw. szkółek 
w Białej, zlecono  wykonanie w tym miejscu prac archeologicznych. 
 
Pan Wójt poinformował również o następujących sprawach: 

o Poprosił sołtysów o opinie odnośnie nowego rozkładu jazdy autobusów KM Płock, który 
zacznie obowiązywać od 30 września br., a następnie omówił pokrótce najistotniejsze 
zmiany w tym zakresie. 

o W wyniku konkursu na dyrektora Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Wyszynie, od 18 
lipca br. dyrektorem została Pani Katarzyna Warczachowska, wcześniej zatrudniona 
jako nauczyciel w Szkole Podstawowej w Starej Białej. 

o Przedstawił Pana Jarosława Rydzewskiego – Prezesa Spółki Gospodarka Komunalna 
„Stara Biała” Sp. z o.o. Poinformował również, że Sąd Rejonowy dla m. st. Warszawy 
w dniu 30 sierpnia br. dokonał rejestracji Spółki w Krajowym Rejestrze Sądowym -  co 
należy podkreślić – bez zastrzeżeń. 

o Został ogłoszony nabór do Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych (tzw. 
schetynówek), tym razem skierowany bardziej do gmin wiejskich. Można uzyskać 
dofinansowanie w wysokości do 30% wartości inwestycji i nie więcej niż 3 mln zł. 
Poinformował, że Urzad Gminy zamierza złożyć wniosek na budowę dróg gminnych 
Brwilno-Ludwikowo-Ulaszewo  łączących trzy drogi wojewódzkie: Nr 555, Nr 559 i Nr 
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552. Wniosek w tej sprawie powinien być złożony do Wojewody Mazowieckiego do 
końca września br.  

o W Starostwie Powiatowym wiosną odbyło się spotkanie poświęcone remontom dróg 
powiatowych w latach 2013 – 2014, przy 50% udziale gmin. Stara Biała wstępnie 
zadeklarowała, że jest zainteresowana trzema drogami, odcinkami przebiegającymi 
przez tereny gminy: 
• odnowa nawierzchni na drodze Płock - Zągoty, na odcinku w Nowym Trzepowie, 
• przebudowa drogi Bronowo-Zalesie w kierunku Ciachcina, do granicy gminy, 
• budowa nakładki na drodze od cmentarza w Starej Białej do Kamionek. 

Według opinii komisji Rady Gminy jesteśmy zainteresowani realizacją drogi Stara 
Biała – Kamionki. 

o W wyniku  wykupu gruntu została udrożniona ul. Konopnickiej w Maszewie Dużym. 
 
Na Sesję Rady Gminy przybył radny powiatu płockiego Marcin Piotrowski. 

 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
Radny Marek Moderacki: 

 Jaka firma będzie wykonawcą rozbudowy sieci wodno-kanalizacyjnej? 
Odpowiedź Pana Wójta: 

 Wykonawcą jest firma Pana Andrzeja Osieckiego z Sierpca. Jest to firma sprawdzona, która 
realizowała już prace dla gminy w ub. roku.  

 
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 
 
Ad. 5.  
Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych w okresie 
między sesjami. 
Komisja Rewizyjna spotkała się dwa razy. Wobec nieobecności Przewodniczącego Komisji 
Jacka Portalskiego,  tematykę posiedzeń omówił członek Komisji radny Marek Krajewski: 
1. Analiza wykonania budżetu  za I półrocze 2012 roku. 
2. Bezpieczeństwo publiczne i przeciwpożarowe w gminie, wydatkowanie środków na 

OSP. 
3. Opracowanie wniosków do budżetu na 2013 rok. 
W sprawach różnych Komisja Rewizyjna zapoznała się z  projektami uchwał przygotowywanymi 
na najbliższą Sesję Rady Gminy oraz wydała opinię odnośnie dalszego postępowania 
w sprawie nie zapłaconej należności za wynajem apteki. 
 
Komisja Budżetowa spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Mariusz Downarowicz 
omówił tematykę posiedzenia, która dotyczyła analizy wykonania budżetu za I półrocze 2012 
roku. 
W sprawach różnych Komisja Budżetowa zapoznała się z  projektami uchwał 
przygotowywanymi na najbliższą Sesję Rady Gminy. 
 
Komisja Polityki Społecznej spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Andrzej 
Wojciechowski omówił tematykę posiedzeń: 
1. Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2012 roku. 
2. Przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego. 
W sprawach różnych Komisja Polityki Społecznej zapoznała się z  projektami uchwał 
przygotowywanymi na najbliższą Sesję Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonych sprawozdań. 
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  
 
Ad. 6.  
Sołtys Starej Białej Jarosław Nowakowski zaapelował do radnych i sołtysów o pomoc dla  
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Pana Jacka Portalskiego, któremu  w wyniku pożaru spalił się cały zapas słomy niezbędnej do 
prowadzenia hodowli zwierząt. 
Radny Stanisław Wiśniewski ustosunkował się do możliwości budowy dróg lokalnych i zwrócił 
uwagę na  potrzebę budowy drogi z Ulaszewa  przez Ludwikowo do Brwilna.  
Radny Piotr Rutkowski: 

 Poprosił o ksero nowych rozkładów jazdy autobusów KM Płock dla wszystkich radnych  
i sołtysów. 

 Zapytał, czy przystanek w Nowym Trzepowie jest przystankiem na żądanie, czy  stałym oraz 
czy po zmianach stref  przystanek przy PWSZ jest w strefie A, czy w strefie B? 

 Poprosił o naprawę wiaty przystankowej w Bronowie-Zalesiu. 
 Poprosił o przycięcie drzew przy drodze powiatowej w Bronowie-Zalesiu, których konary 

uszkadzają lampy przydrożne oraz o wycięcie uschniętego drzewa przy tej drodze. 
 Poprosił  o namalowanie linii ciągłej na drodze powiatowej w Nowym Trzepowie od wiaduktu 

do skrzyżowania dróg. W tym miejscu jest bardzo duże natężenie ruchu i mają miejsce 
wypadki drogowe spowodowane przez kierowców nie przestrzegających zasad bezpiecznej 
jazdy. 

Przewodniczący Rady zauważył, że na sali obrad są obecni radni powiatu płockiego, którzy 
z pewnością włączą się w odpowiednie załatwienie tej sprawy. 
Radny Władysław Mikołajczyk: 

 W imieniu mieszkańców ul. Poniatowskiego w Nowych Proboszczewicach zapytał, kiedy 
nieruchomości leżące przy tej ulicy zostaną podłączone do kanalizacji. 

Radny Marek Krajewski zapytał: 
 Jak wygląda sprawa budowy sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ul. Lipnowskiej z ul. 

Szkolną w Maszewie Dużym? 
 Czy został zabezpieczony przed zamarzaniem  wodociąg pod ul. Chabrową w Maszewie 

Dużym? 
Radny Sławomir Dąbrowski: 

 Zapytał o dni i godziny przyjęć Ośrodka Zdrowia w Nowych Proboszczewicach, które mają 
być bardzo ograniczone. 

Radny Włodzimierz Kajkowski: 
 Zapytał ile złożono wniosków na budowę szamb ekologicznych, ile szamb jest w budowie 

i jakie gmina ma na to środki finansowe? 
Radny Stanisław Wiśniewski: 

 Zaproponował rozwiązanie ruchu drogowego na skrzyżowaniu przy szkole w Wyszynie, na 
którym zatrzymują się samochody prywatne przywożące dzieci do szkoły. 

 Poprosił o zabezpieczenie lipy rosnącej na posesji nr 152/2 w Wyszynie, które stwarza 
niebezpieczeństwo. 

 
Odpowiedzi Pana Wójta: 
Na sprawy zgłoszone przez radnego Piotra Rutkowskiego: 

 Przystanki, po zmianie stref od 30 września, będą na nowo oznaczone. Pokrótce wyjaśnił 
zaplanowany zasięg stref: A, B, C i G. 

 Poprosił, aby drobne sprawy były kierowane do odpowiednich urzędników, Sekretarza 
Gminy lub Wójta, tak aby z ich zgłoszeniem nie czekać  do Sesji Rady, ponieważ to opóźnia 
ich załatwienie. 

 Oznakowanie drogi linią poziomą musi być wykonane po przeprowadzeniu odpowiedniej 
procedury i wydaniu decyzji opartej o właściwe przepisy. Gmina może jedynie wystąpić 
z propozycją do Zarządu Dróg Powiatowych. 

Na pytanie radnego Władysława Mikołajczyka: 
     Budowa kanalizacji sanitarnej jest w trakcie realizacji. 
Na pytania radnego Marka Krajewskiego: 

 Odnośnie budowy sygnalizacji świetlnej - nie mamy w tej sprawie żadnej oficjalnej 
informacji. 

 Zabezpieczenie wodociągu nie zostało jeszcze wykonane.  
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Na pytanie radnego Sławomira Dąbrowskiego: 
 Ograniczenia przyjęć pacjentów wynikają z obiektywnej przyczyny w postaci braku lekarzy, 

których w Ośrodku Zdrowia jest zaledwie dwóch. Z tego powodu Ośrodek może być w piątki 
nieczynny. 

Na pytanie radnego Włodzimierza Kajkowskiego: 
 W budżecie gminy nie przewidziano żadnych środków na budowę przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Przeprowadzono sondaż odnośnie zainteresowania mieszkańców tą 
sprawą, ale projekt uchwały musi być wcześniej skonsultowany ze wszystkimi właściwymi 
instytucjami.  

 Na sprawy zgłoszone przez radnego Stanisława Wiśniewskiego: 
 Problem zatrzymywania samochodów na skrzyżowaniu dróg przy szkole istotnie występuje. 

Należałoby przebudować całe skrzyżowanie i wybudować nową pętlę autobusową. 
 Prawdopodobnie najlepszym rozwiązaniem byłoby wycięcie lipy, ale to wymaga wniosku 

mieszkańca, na którego posesji ona rośnie. 
Radny Piotr Rutkowski: 

 Zapytał, czy gmina w 2013 r. dofinansuje wnioski złożone w sprawie budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków. 

Odpowiedź Przewodniczącego Rady: 
 Jest to źle postawione pytanie, ponieważ to Rada Gminy, nie Urząd,  dysponuje środkami 

znajdującymi się w budżecie, musi więc znaleźć te środki i zdecydować o ich 
przeznaczeniu. 

 
Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym powiatu płockiego. 
Radny powiatu płockiego Leszek Dąbrowski: 

 Podziękował uczestnikom Dożynek Powiatowych w Drobinie, w tym mieszkańcom Nowych 
Proboszczewic, którzy przybyli z własnym wieńcem dożynkowym. 

 Poinformował pokrótce o przystąpieniu powiatu do programu przebudowy dróg 
powiatowych, przy udziale finansowym gmin. 

 Odniósł się do problemu dowozu dzieci do szkół z powodu remontu mostu w Nowym 
Trzepowie. 

 Potwierdził wyjaśnienia Pana Wójta odnośnie konieczności przestrzegania procedur przy 
zamiarze zmiany ruchu drogowego (w tym malowanie linii na drogach). Dodał, że 
niebezpieczeństwo na drodze w Nowym Trzepowie wynika z nieprzestrzegania przepisów  
przez kierowców. 

 Poinformował, że wydatki Starostwa Płockiego  na potrzeby dróg w tym roku wyniosły 2,6 
mln zł, a do końca roku zostanie jeszcze wydanych 2,4 mln zł. 

Radny powiatu płockiego Marek Moderacki: 
 Omówił wzrost cen biletów autobusowych w związku ze zmianą stref taryfowych wyrażając 

swoje negatywne zdanie w tej sprawie. 
 Zwrócił się do Kierownika Posterunku Policji w sprawie drugiego listu otwartego nieznanego 

autora, w związku z którym są przesłuchiwani radni powiatu płockiego, m.in. on również. 
Oświadczył natomiast publicznie, że jego osoba nie ma z tym listem nic wspólnego. 

 Odczytał odpowiedź, jaką otrzymał od Wicemarszałka Województwa Mazowieckiego 
Krzysztofa Strzałkowskiego, w sprawie wykonanych i planowanych zadań inwestycyjnych 
i remontowych związanych z drogą wojewódzką nr 559. 

 
Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych i sołtysów o prostowanie informacji, jakoby to 
Rada lub Wójt byli winni wzrostowi cen biletów autobusowych KM Płock. Podkreślił, że nie jest 
również prawdą, że Gmina nie płaciła pieniędzy za komunikację. 
 
Radny powiatu płockiego Marcin Piotrowski: 

 Przeprosił za spóźnienie na Sesję. 
 Odnośnie linii ciągłej na drodze w Nowym Trzepowie – wyraził zdanie, że nie rozwiąże ona 

problemu niebezpieczeństwa na drodze, ponieważ to niebezpieczeństwo stwarzają sami 
kierowcy, którzy nie przestrzegają przepisów. 
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 Odniósł się do podwyżek cen biletów autobusowych KM Płock, zauważając jego duży koszt 
społeczny i niezadowolenie gmin, które płaciły ogromne pieniądze na komunikację 
autobusową świadczoną przez KM Płock Sp. z o.o. 

 Stwierdził, że drogi w powiecie płockim wymagają dużo większych nakładów 
inwestycyjnych, niż zaplanowano. Powinno się przeznaczyć na nie również dodatkowe 
pieniądze, pochodzące z rezerw, a nie wykorzystane w inny sposób. 

Radny Stanisław Wiśniewski: 
 Zwrócił się do Kierownika Policji w Starej Białej z prośbą o zwrócenie uwagi na 

bezpieczeństwo na drogach, które prowadzą do szkół, z uwagi na przekraczanie przez 
kierowców dozwolonej prędkości. 

Kierownik Posterunku Policji w Starej Białej Pan Zdzisław Dybiec: 
 Odnośnie sprawy listu poruszonej przez radnego powiatu płockiego Marka Moderackiego – 

wskazani świadkowie są wzywani na przesłuchiwania, ponieważ takie są wymogi śledztwa. 
 Dyspozytor Komunikacji Miejskiej w Płocku nie zgłaszał problemu niedrożności 

skrzyżowania dróg prze Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Wyszynie. 
 Patrole Policji jeżdżą po wszystkich drogach gminy, natomiast Posterunek Policji nie może 

sobie pozwolić na ustawienie stałego patrolu w jednym miejscu. 
 
O godz. 11.00 Przewodniczący Rady zarządził 20 minutową przerwę w obradach. 
O godz. 11.20 wznowiono obrady. 
Podczas przerwy  Sesję Rady Gminy opuścili: radni powiatu płockiego i Kierownik Posterunku 
Policji w Starej Białej. Przybyła sołtys Mańkowa Katarzyna Szafrańska. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 
gminy Stara Biała na rok 2012. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków formalnych ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 113/XV/12 zmieniającej Uchwałę Budżetową gminy Stara Biała na rok 2012 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie okręgów wyborczych. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków formalnych ze strony radnych, poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:   „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0  radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 114/XV/12 w sprawie okręgów wyborczych (uchwała w załączeniu do 
niniejszego protokółu). 
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Ad. 9. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku 
Gmin Regionu Płockiego. Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Następnie 
przedstawił poprawki, jakie do projektu uchwały wniosło Biuro Związku Gmin Regionu 
Płockiego, tj.: 
1. w Rozdziale I § 1 ust. 2 „Uczestnikami Związku są komunalne osoby prawne” i w Rozdziale 

II § 3 ust. 1 „Związek realizuje zadania własne następujących gmin – Członków Związku” 
      wykreślić z listy gmin Gminę Sochocin, 
2. w Rozdziale III „Organy Związku, ich struktura, zakres i tryb działania” w § 14 ust.  

1 wykreślić zdanie drugie: 
      „W przypadku równej ilości głosów decyduje głos Przewodniczącego.” 
 
Przewodniczący Rady poprosił o zabieranie głosu w tej sprawie. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków formalnych ze strony radnych poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 

 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 12 radnych, 
                                   „przeciw” 2 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy bezwzględną większością głosów (12 
głosami „za”) podjęła Uchwałę Nr 115/XV/12 w sprawie przyjęcia Statutu Związku Gmin 
Regionu Płockiego (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Stara Biała oraz odczytał 
uzupełnienia redakcyjne do projektu uchwały. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków formalnych ze strony radnych, 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z odczytanymi przez siebie 
uzupełnieniami redakcyjnymi. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy  jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 116/XV/12 w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody  
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Stara Biała (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad.11. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Stara 
Biała. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Radny Włodzimierz Kajkowski zgłosił wniosek formalny , aby cena wody w gospodarstwie 
rolnym nie przewyższała ceny wody w gospodarstwie domowym. 
Po wyjaśnieniach Pana Wójta, że nie ma powodu aby te ceny różnicować, radny Kajkowski 
wycofał swój wniosek. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku dalszych wniosków formalnych ze strony radnych, 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 12 radnych, 
                                   „przeciw” 2 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (12 
głosami „za”) podjęła Uchwałę Nr 117/XV/12 w sprawie ustalenia opłat za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Stara Biała 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 
gminy Stara Biała”. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
 
Salę obrad opuściła radna Grażyna Figiel-Betlejewska. 
 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków formalnych ze strony radnych, 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 13 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (13 
głosami „za”) podjęła Uchwałę Nr 118/XV/12 w sprawie uchwalenia „Regulaminu udzielania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 
gminy Stara Biała” (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
O godz. 13.30 Przewodniczący Rady zarządził 10 minutową przerwę w obradach. 
O godz. 13.40 wznowiono obrady. 
Podczas przerwy  na Sesję Rady Gminy przybyła radna Grażyna Figiel-Bętlejewska. 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu 
położonego w m. Ludwikowo (dz. nr 22/14 i dz. nr 22/25). 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków formalnych ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 119/XV/12 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych z 
nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Ludwikowo (dz. nr 
22/14 i dz. nr 22/25) (uchwała w załączeniu do protokółu). 
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Ad. 14. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. 
Srebrna (dz. nr 28/3 i dz. nr 51/2). 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków formalnych ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 120/XV/12 w sprawie związanych z nabyciem przez gminę Stara Biała gruntu 
położonego w m. Srebrna (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 15. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu 
położonego w m. Stare Proboszczewice (dz. nr 165/2). 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 121/XV/12 w sprawie związanych z nabyciem przez gminę Stara Biała gruntu 
położonego w m. Stare Proboszczewice (dz. nr 165/2) (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 16. 
W punkcie zapytania i wolne wnioski głos zabrali: 
Radny Piotr Rutkowski poprosił o: 

 Usunięcie worków ze śmieciami z przystanków autobusowych w Nowym Trzepowie. 
 Utrzymanie odjazdu autobusu linii Nr 1 o godz. 6:19, a nie, jak jest podane w projekcie 

zmian, o godz. 6:32. 
Sołtys Ulaszewa Leszek Majczyna: 

 Poprosił o realizację zgłoszonych wniosków w sprawie oświetlenia ulicznego w sołectwie 
Ulaszewo. 

 Zapytał, czy protokóły z sesji Rady Gminy mogą być udostępniane wcześniej. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że protokół z Sesji może być udostępniony dopiero po 
zatwierdzeniu go przez Radę Gminy. 
Na prośbę sołtysa Ulaszewa Leszka Majczyny o budowę oświetlenia ulicznego Pan Wójt 
odpowiedział, że jest ono w trakcie montażu. 
Radny Sławomir Dabrowski: 

 Zapytał, kiedy będzie wykonana nawierzchnia placu przed remizą strażacką w Nowych 
Proboszczewicach. 

Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Poprosił o uzupełnienie oznakowania znakami drogowymi (znak skrętu) dróg od Kobiernik 

przez Kowalewko do Kamionek. 
Radny Marek Moderacki: 

 Zapytał, czy właścicielka działki Nr 17 w Mańkowie otrzymała już zwrot pieniędzy z tytułu 
rozliczenia doprowadzenia gazu do nieruchomości. 
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Radny Włodzimierz Kajkowski: 
 Zapytał, czy została już ustalona stacja, z której będzie prowadzony gazociąg. 

Sołtys Włoczewa Romuald Żółtowski: 
 Zapytał, kiedy będzie zamontowana nowa kuchnia w świetlicy we Włoczewie. 

Radny Mariusz Downarowicz: 
 Poprosił o zmianę rozkładu jazdy autobusu linii nr 23 do Brwilna oraz aby autobus 

w ostatnim kursie przejeżdżał również w kierunku Brwilna tą samą trasą, a nie przez 
Murzynowo. 

 Zaproponował budowę ścieżki rowerowej na terenie Brudzeńskiego Parku Krajobrazowego. 
 
 
Radny Stanisław Wiśniewski: 

 Zauważył, że zarządca drogi powiatowej w Wyszynie bardzo niedokładnie wykosił pobocza. 
Wyraził opinię, że przejęcie dróg powiatowych przez gminę znacznie poprawiłoby jakość ich 
utrzymania. Podziękował pracownikom Urzędu Gminy za staranne wykoszenie poboczy. 

 Poparł propozycję radnego Mariusza Downarowicza w sprawie budowy ścieżek 
rowerowych, przede wszystkim w okolicach Brudzeńskiego Parku Krajobrazowego. 

 Ponieważ turniej sołecki cieszy się bardzo dużą popularnością proponuje, aby GOKiS 
w przyszłości ufundował chociaż symboliczne nagrody dla wszystkich uczestników, nie tylko 
dla zwycięzców. 

 
Odpowiedzi Pana Wójta: 
Na pytanie radnego Sławomira Dąbrowskiego: 

 Plac przed remizą strażacką w Nowych Proboszczewicach będzie zagospodarowany 
w przyszłym roku. 

Na pytanie radnego Marka Moderackiego: 
 Pieniądze wpłacone na konto Urzędu Gminy zostaną zwrócone. 

Na pytanie radnego Włodzimierza Kajkowskiego: 
 Wykonawca obiecał przysłać we wrześniu br. pismo, w którym określi przebieg gazociągu. 

Na pytanie sołtysa Włoczewa Romualda Żółtowskiego: 
 Przypomni Dyrektorowi GOKiS zgłaszaną prośbę wymiany kuchni gazowej. 

Na propozycję radnego Mariusza Downarowicza budowy ścieżek rowerowych: 
 Sprawdzi możliwość dofinansowania budowy ścieżek rowerowych, choć uważa, że wiele 

dróg na terenie gminy pełni już tę rolę. 
 
Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz: 
Zauważył, że ostatni pożar na terenie gminy pokazał ważną rolę jednostek OSP, ofiarność 
strażaków, np. sołtysa Starej Białej Jarosława Nowakowskiego. 
Przewodniczący Rady dodał, że dzisiejszy stan wyposażenia jednostek OSP i poświęcenie 
strażaków, widoczne podczas ostatniego pożaru, dają mu podstawę do stwierdzenia, że 
obecnie istnienie OSP jest uzasadnione. 
 
Pan Wójt podziękował ochotnikom z jednostek OSP, którzy wzięli udział w gaszeniu pożaru. 
 
Odnośnie planowanych zmian rozkładów jazdy autobusów KM Płock i wniosków zgłoszonych 
w tym zakresie Pan Wójt poinformował, że zostały one przekazane radnym i sołtysom z prośbą 
o konsultacje, tak aby spróbować dostosować je do potrzeb mieszkańców. 
 
Radny Wojciech Żółtowski zaproponował: 

 Budowę chodnika wzdłuż ulicy Zglenickiego od osiedla w Białej do pętli autobusowej.  
 Podjęcie rozmów z Płockiem w sprawie przebudowy ul. Zglenickiego, co najmniej do 

skrzyżowania z ul. Łukasiewicza. 
Odpowiedź Pana Wójta: 

 Są to wnioski do rozważenia. 
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Sołtys Ulaszewa Leszek Majczyna: 
 Podziękował Panu Wójtowi za publikację książkową na temat Gminy Stara Biała, którą 

przekazywał na punktach postoju podczas II Pielgrzymki Rowerowej do Częstochowy oraz 
wręczył pamiątkową statuetkę. 

 Na ręce Prezesa ZOG ZOSP RP i radnego Stanisława Wiśniewskiego przekazał 
ufundowany przez sołectwo Ulaszewo specjalistyczny kombinezon z wyposażeniem  do 
likwidacji szerszeni. 

 
Radni ustalili termin wspólnego posiedzenia komisji na dzień 5 października br. (piątek), godz. 
9:00. 
 
Ad. 17. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XV Sesji 
Rady Gminy Stara Biała. 
 
 
 
                                                                                    Przewodniczący Rady 
 
                                                                                        Jan Wrześniewski 
Protokołowała 
Bożena Guzanek 
 
 


